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Comunicat: ERC demana un model de seguretat ciutadana a 
Calella fort, que garanteixi la convivència i la inclusió 

El passat dijous 30 de novembre, vam veure com l’alcalde Buch duia a terme tot un seguit de 
manifestacions als mitjans, en relació als fets delictius que han tingut lloc durant els darrers 
mesos a Calella. Aquestes declaracions públiques van culminar en una roda de premsa conjunta 
amb tots els alcaldes de Junts al Maresme, avalada en l’àmbit nacional, que situava el focus del 
debat sobre la immigració, tal com fan formacions més properes als discursos  de l’extrema 
dreta. 

ERC Calella condemna tots els fets delictius que es produeixen al nostre municipi, i situa les 
víctimes al centre de tot. En aquest sentit, totes les persones volem viure tranquil·les i segures, 
i és per això que els discursos que ens acosten als postulats de la dreta i l’extrema dreta, 
desestabilitzen aquest marc de convivència i ens fan més febles com a societat. Nosaltres no 
distingim entre víctimes ni tampoc autors de primera o de segona. Celebrem també que el PSC 
de Calella hagi retornat a aquesta premissa, després dels dubtes que van expressar en la darrera 
sessió plenària.  

Què proposa ERC? Un model de seguretat ciutadana local que garanteixi 
la convivència a Calella 

ERC entén que la gestió de la seguretat ciutadana és difícil, i més amb la situació econòmica, 
generalment precària que pateixen els municipis i la manca de recursos del món municipal per 
abordar totes les problemàtiques de la ciutat. Tanmateix, sí que hi ha coses que es poden 
realitzar en l’àmbit local, on es trobarà el recolzament d’ERC. Però cal ser valents: 

1. És imprescindible que Calella disposi d’un Pla Local de Seguretat, tal com ens proposa 
la llei 4/2003, que permeti ordenar en el temps les actuacions en l’àmbit de la seguretat, 
identificar els actors i recursos necessaris, i avaluar l’eficàcia de les estratègies de 
prevenció. Aquest Pla de seguretat local seria una eina de planificació operativa que 
reculli les prioritats de la política de seguretat que es pretén implantar en el municipi. 
ERC demana que es convoqui amb caràcter urgent una comissió per l’estudi i el 
desenvolupament d’aquest pla. 

2. Que es valori la creació d’una Taula de Seguretat, Civisme i Convivència, amb la finalitat 
de promoure la col·laboració per assegurar un entorn segur, cívic i respectuós a Calella. 

3. Cal que l’Ajuntament s’esforci per donar més eines i recursos econòmics a la Policia 
Local, ja que és el principal actor per donar solució al problema. Augmentant presencia 
al carrer, realitzant serveis preventius, a través de reforçar torns amb hores extres, 
creant una partida a tal efecte, ja que no es pot augmentar plantilla per llei.  

4. La seguretat no és una despesa, sinó una inversió. Per tant, cal dedicar els esforços en 
l’àmbit municipal necessaris, encara que això vagi en detriment d’altres iniciatives 
menys importants, com són la col·locació d’estàtues o la previsió de substitució de 
gronxadors ja existents i en bon estat... despeses a les que es preveu destinar 400.000 
€, i que ara mateix no són necessàries.  

5. ERC ha enviat també una bateria de preguntes al Govern calellenc, mitjançant una 
instància, de la qual encara espera resposta (veure annex). 
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Seguir amb el desplegament de recursos de la Generalitat a l’Alt Maresme, 
i canvis legislatius per part de l’estat espanyol per aturar la 
multireincidència 

1. Esquerra Republicana exigirà els canvis legislatius que permetin a Fiscalia i Judicatura 
espanyoles aplicar mesures més contundents per als delictes reiterats, també per als 
furts. La legislació actual no resol aquesta problemàtica (com moltes d'altres), per la 
qual cosa cal que els organismes responsables, amb el Congrés dels Diputats al 
capdavant, faci la feina que s'espera de revisió i actualització del Codi Penal al més aviat 
possible. Mentrestant, la Fiscalia, que depèn del Ministeri de Justícia, sí que pot canviar 
els criteris davant d’aquesta tipologia de delictes  o faltes. 

2. El Departament d’Interior sí que està fent els deures. Enguany s’ha treballat per 
augmentar el desplegament d’agents a tota la comarca del Maresme. En els darrers tres 
anys, un total de 80 agents s’han incorporat a les unitats de seguretat ciutadana de les 
comissaries de la comarca (Arenys de Mar, Mataró, Pineda i Premià de Mar), dels quals 
24 a l’Alt Maresme (94 en total a la comissaria de Pineda i 95 a la d’Arenys). Aquesta és 
la dotació més gran de la història, i hi ha la previsió que augmenti durant el 2024, un 
cop la convocatòria de 850 places al país hagi completat el cursa de formació a l’Institut 
de Seguretat Pública de Catalunya. 

3. El conseller d’Interior, Joan Ignasi Elena, ha anunciat una trobada amb els alcaldes del 
Maresme en el marc del Consell Comarcal, passat festes, per abordar el tema de la 
creixent sensació d’inseguretat entre la ciutadania.  

La integració i el model republicà de convivència, per davant dels 
discursos d’odi de la dreta i l’extrema dreta 

Des de l’òptica republicana, la seguretat ciutadana inclou totes les vessants de la societat. Creure 
en la seguretat ciutadana vol dir posar-hi mitjans i recursos. Però vol dir, també, més mesures 
de caràcter social. 

1. L’associació migració-delinqüència no és ni justa ni ètica. Com hem vist tantes vegades 
en la història de la humanitat (sempre amb conseqüències terribles), aquest discurs 
superficial, xenòfob i racista, és superficial i fuig de les causes reals del problema de la 
delinqüència: els problemes concrets que es produeixen en les zones més 
desafavorides –generalment– dels municipis catalans, i que afecten les classes populars 
de la nostra societat, un factor que és independent de l’origen de les persones. 

2. Cal que les institucions, com va defensar el president Aragonès fa uns dies, s’esforcin 
en desenvolupar mesures d’acolliment institucional, que han d’anar acompanyades 
d’un acolliment comunitari, que faciliti el coneixement de la llengua i el foment de la 
implicació i la participació del teixit associatiu. Que les persones que han arribat al 
nostre país han de poder aconseguir una autonomia plena i un sentiment de pertinença.  
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Annex amb les preguntes enviades via instància al Govern, el dijous 7 de desembre a 
dia d’avui no respostes. 

1. Quins serveis de prevenció s'han dut a terme des de l'1 de juny, davant la situació que 
denuncia l'alcalde d'aquestes onze persones reincidents i els possibles delictes que 
cometen.  

2. El detall de les patrulles de servei i efectius que hi ha hagut al carrer a cada torn de les 
setmanes de l'1 de juny a la setmana actual. 

3. Quantes persones treballant hi ha hagut a cada torn de l'1 de juny a la setmana actual i 
quantes persones s'han afegit amb hores extres als diferents torns per augmentar 
efectius al carrer.  

4. Les hores extres destinades a cada patrullatge de l'1 de juny a la setmana actual. 
5. Quines mesures s'han pres en els darrers dies davant la situació de greu gravetat que 

expressa l'alcalde. 
6. Quan personal de la plantilla ha estat o estarà de vacances de l'1 de juny a 31 de 

desembre.  
7. Quantes persones de la plantilla han cobert amb hores extres les vacances com a reforç. 
8. Quants agents han estat de baixa de l'1 de juny fins al dia d'avui i si 's'ha cobert la seva 

vacant amb hores extres.  
9. Per què ara com ara a Calella no tenim un PLA LOCAL DE SEGURETAT  (llei 4 /2003).  
10. Per què ara com ara no tenim a Calella aprovat un reglament intern que estableix la Llei 

16/1991 de les policies locals. 

  

 


